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Raadsplein Info/debat Raadzaal 
 
Vergadering d.d. 4 februari 2019 
Locatie Raadzaal 
Aanvang 19.30 
Eindtijd 22.30 
Voorzitter Mevr. C. van Bruggen 
Griffier/secretaris Dhr. E.J. Bagerman 
  
 

1.a. Opening en Mededelingen  
De voorzitter opent de vergadering.  

1.b. Vaststelling van de agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

2. Informatieronde  
2. Verkenning warmtegids Zwolle en verkenning haalbaarheid en vervolg geothermie 

Onlangs informeerde het college de gemeenteraad over de verkenning warmtegids Zwolle. 
Op verzoek van de fracties van GroenLinks en ChristenUnie agendeerde de raad deze 
verkenning voor een informatieronde. De verkenning is een tussenproduct om tot een 
warmtegids te komen en geeft een beeld van de duurzame alternatieven voor aardgas per 
wijk. Eén van de opties hierin is een warmtenet met geothermie als bron. Hierover legde het 
college een beslisnota voor aan de raad. Daarin stelt het college voor om de ontwikkeling 
van geothermie in Zwolle Noord een vervolg te geven en de locatie Dijklanden aan te wijzen 
als voorkeurslocatie voor de bovengrondse installatie van de geothermiebron. 
De raad wil tijdens deze informatieronde een beter beeld krijgen bij de omvang en 
complexiteit van de transitie. Daarom zijn de volgende bij dit onderwerp betrokken partijen 
aanwezig om hierover in gesprek te gaan met de raad: 
- De heer Kuiper van Enexis.  
- De heer Cossée van Breman Utiliteit 
- Mevrouw Comino van Bouwgroep van Wijnen 
- De heer De Vries van Blauwvinger Energie 
- De heer Haas van Woningstichting SWZ 
- Mevrouw Volkers van de provincie Overijssel 
- De heer Frank van het energietransitieteam  
- De heer Roeland van het energietransitieteam 
De informatieronde wordt gestart met een presentatie door de heren Frank en Roeland van 
het energietransitieteam van de gemeente. Zij gaan kort in op de ontwikkelingen die zich 
hebben voorgedaan sinds het aanbieden van de verkenning warmtegids Zwolle (waaronder 
het onlangs gepresenteerde ontwerp klimaatakkoord). Verder wordt kort ingegaan op de 
techniek rondom geothermie en de relatie met de warmtegids. 
Vervolgens is het woord aan de overige meesprekers. Zij gaan vanuit verschillende 
invalshoeken in op de door de fracties gestelde vragen. Er wordt geconcludeerd dat er 
sprake is van een goede samenwerking tussen de verschillende partijen en dat dat ook 
nodig is, gelet op de grote opgaven die er liggen. Verder wordt het belang van 
eigenaarschap benadrukt om de Zwollenaren ook mee te krijgen in de transitie. 
Ook aan de wethouder wordt een aantal vragen gesteld. Zij geeft onder andere aan dat er 
voor Zwolle een prachtige kans ligt voor geothermie en dat de businesscase die hieronder 
ook zeer kritisch getoetst is en wordt. De raad zal in de komende tijd blijvend geïnformeerd 
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en betrokken worden over zowel de warmtegids als de haalbaarheid geothermie. 
De voorzitter constateert aan het eind van de informatieronde dat er geen vragen meer zijn 
van de zijde van de fracties en dat er veel informatie gedeeld is. Zij dankt de aanwezigen 
voor hun inbreng en vraagt de woordvoerders van de fracties of de informatienota over de 
verkenning warmtegids Zwolle voor kennisgeving aangenomen kan worden en of de 
beslisnota over de verkenning haalbaarheid en vervolg geothermie geagendeerd kan 
worden voor een besluitvormingsronde. Dat is het geval. De beslisnota over de verkenning 
haalbaarheid en vervolg geothermie wordt geagendeerd voor de besluitvormingsronde van 
11 maart a.s.   

3. Pauze  
Er vindt een pauze plaats van 21.05 tot 21.20 uur. 

4. Debatronde 
4. Aangepast plan van aanpak energietransitie 2018-2022 

Op 5 november 2018 sprak de raad al over het concept plan van aanpak energietransitie 
2018-2022. Naar aanleiding van die behandeling is een zestigtal vragen beantwoord en is 
het plan van aanpak op zeven onderdelen aangepast. De fracties gaan nu in debat over de 
aanpassingen aan het plan van aanpak, zonder daarbij het inhoudelijke debat van 5 
november 2018 over te doen.  
De meeste fracties zijn blij met de aanpassingen die zijn doorgevoerd in het plan van 
aanpak. Solidariteit en betaalbaarheid zijn en blijven voor de fracties belangrijke thema’s bij 
de energietransitie. In dit kader wordt ook ingegaan op een energiefonds, waarover in het 
plan van aanpak slechts een verkenning naar de mogelijkheden van zo’n energiefonds wordt 
toegezegd. Van een aantal fracties mag dit wat steviger worden aangezet; zij zien een 
energiefonds als uitgelezen middel om het eigenaarschap en het draagvlak onder 
Zwollenaren te vergroten. Er wordt ook gewezen op de verantwoordelijkheid van het 
bedrijfsleven en gevraagd naar de mate waarin gehandhaafd gaat worden bij bedrijven in het 
kader van de Wet milieubeheer. Verder worden onder andere vragen gesteld over de 
rolneming van de gemeente bij verschillende projecten, de wijze waarop lokale participatie 
vergroot kan worden en of het tekort aan technisch personeel om de energietransitie te 
bewerkstelligen in kaart gebracht kan worden. 
De wethouder spreekt in haar reactie allereerst haar dank uit richting de fracties en het 
energietransitieteam. Ze benadrukt dat het plan van aanpak een plan op hoofdlijnen is en 
geen blauwdruk. De raad zal nog vaak in gesprek gaan over de uitwerking van verschillende 
onderdelen hiervan. Zo worden op korte termijn in ieder geval een strategie ter voorkoming 
van energie-armoede en een verkenning naar de mogelijkheden van een energiefonds aan 
de raad aangeboden. Daarnaast gebeurt er al veel, met bijvoorbeeld de komst van enkele 
zonneparken en de verduurzaming van gemeentelijk vastgoed. De rolneming van de 
gemeente zal per project verschillen, bij ieder afzonderlijk voorstel wordt hier aandacht aan 
besteed.  
Het college wil met name inzetten op het verleiden van bedrijven om maatregelen te nemen. 
De wethouder wijst in dit kader op een nieuwe subsidieregeling, waarbij bedrijven € 5.000 
subsidie kunnen ontvangen voor maatregelen. Het college ziet dit als voorloper op eventuele 
handhaving. Naar aanleiding van verduidelijkende vragen hierover zegt de wethouder toe 
schriftelijk terug te komen op de subsidieregeling. De wethouder geeft in dit verband ook aan 
dat de wetgeving per 1 januari 2019 zodanig is aangepast, dat bedrijven verplicht zijn om de 
maatregelen in beeld te brengen. Ook hier zal nadere schriftelijke toelichting op worden 
gegeven. Tot slot zegt de wethouder toe dat ze het verzoek om het tekort aan technisch 
personeel samen met het onderwijs en de werkgevers in kaart te brengen, zal meenemen 
naar het college, zodat de portefeuillehouder hier op kan terugkomen.  
Aan het eind van het debat is de conclusie dat de beslisnota kan worden geagendeerd voor 
de besluitvormingsronde van 11 maart 2019. 
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5. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 23.15 uur.  
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